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CONCEPT Verslag vergadering COVM de Peel 
13 juli 2023, gemeentehuis Venray 

 
 
 
Aanwezig:   
 
dhr. Marc van Caldenberg, gedeputeerde provincie Limburg (voorzitter) 
dhr. Michiel Uitdehaag, burgemeester gemeente Venray 
dhr. Ryan Palmen, burgemeester gemeente Horst aan de Maas 
dhr. Frank Marcellis, baseco Lt.Gen Bestkazerne  
dhr. Ben Alders, vertegenwoordiger omwonenden Land van Cuijk 
dhr. Fons Verhees, vertegenwoordiger omwonenden Gemert-Bakel 
dhr. Jan Houba, vertegenwoordiger omwonenden Venray 
dhr. Bart van Dijk, ambtenaar gemeente Venray  
dhr. Bert Achten, ambtenaar provincie Limburg 
dhr. Fons Opheij, vertegenwoordiger omwonenden Land van Cuijk  
mevr. Antoinette Maas, wethouder gemeente Land van Cuijk  
dhr. Charles van de Waarsenburg, vertegenwoordiger omwonenden Helmond  
mevr. Greet Buter, burgemeester gemeente Deurne  
Lkol. Remy Helmhout, hoofd Bureau Geluidhinder Koninklijke Luchtmacht  
Lkol. Alfons van Wuytswinkel, plaatsvervangend commandant Lt.Gen Bestkazerne 
Mevr. Irene Cortenbach, ambtenaar provincie Noord-Brabant 
Dhr. Marcel Bovy, ambtenaar provincie Limburg 
Dhr. Stewart Adriaansen, ambtenaar Rijksvastgoedbedrijf (secretaris)  
  
 
Afwezig:  
 
Mevr. Hagar Roijakkers, gedeputeerde provincie Noord-Brabant  
Dhr. Dirk van Roosmalen, ambtenaar gemeente Asten  
Mevr. Manon Pelser, burgemeester gemeente Bergen 
Dhr. Michiel van Veen, burgemeester gemeente Gemert-Bakel 
Dhr. Arno Bonte, wethouder gemeente Helmond 
Dhr. Frank van de Meijden, burgemeester gemeente Laarbeek  
Mevr. Dilia Blok, burgemeester gemeente Someren 
Dhr. Maarten van Ooij, vertegenwoordiger omwonenden Deurne 
Mevr. Femke Dingemans, Brabantse Milieu Federatie  
Kol. Jos Kuijpers, commandant Lt.Gen Bestkazerne 
Mevr. Willeke van Zeeland, wethouder gemeente Gemert-Bakel 
 
 
 
1. Opening en mededelingen 
 
De voorzitter heet allen welkom en opent de vergadering. De voorzitter, heer Caldenberg, is 
sinds twee weken werkzaam als gedeputeerde en stelt zich voor. Op dit moment heeft hij een 
inwerkperiode en is daarom nog niet helemaal thuis in alle dossiers.   
 
Speciaal welkom voor de heer Uitdehaag, de nieuwe burgemeester van Venray. De heer 
Uitdehaag stelt zich kort voor. 
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2. Vaststellen agenda en ingekomen stukken 
 
De ingekomen stukken zijn geagendeerd ter behandeling. Agendapunt ‘Nationaal programma 
ruimte voor Defensie’ wordt op verzoek van de heer Uitdehaag toegevoegd aan de agenda bij 
de rondvraag. De agenda wordt vastgesteld. 
 
 
3. Vorig verslag van 15 december 2022 + actiepunten 
 
Naar aanleiding van punt 6 ‘Klachtenoverzicht belevingsvlucht’ vraagt mevrouw Buter zich af of 
er al meer bekend is over het onderzoek in het vervolgtraject over de geluidsbelasting? 
Mevrouw Maas antwoordt dat er goed wordt samengewerkt met de regio. De gemeenteraad 
heeft verzocht het MKBA met de regio na te gaan. Het onderwerp MKBA is op dit moment ‘on 
hold’ gezet, omdat er een onderzoek loopt door Defensie. De stikstofberekeningen worden op 
dit moment nog gemaakt.  
 
Actiepunten 1, 2 en 7 zijn afgedaan. Actiepunt 5 blijft staan.  
 
Voor wat betreft de actiepunten 3 en 4. merkt dhr. Houba op dat dit al erg lang open staat en er 
weinig voortgang lijkt te zijn. Tevens wordt de vraag gesteld of het huishoudelijk reglement 
onderdeel uitmaakt van het instellingsbesluit. De voorzitter antwoordt dat dit bij agendapunt 4 
zal worden besproken.  
Lkol. Van Wuytswinkel (vervanger van kolonel Van der Leij) vult aan dat de staatssecretaris 
van Defensie voornemens is om in september naar de regio te komen.  
 
Het verslag wordt goedgekeurd en vastgesteld. De actiepuntenlijst wordt bijgewerkt. 
 
 
4.   Instellingsbesluit COVM 
 
Lkol. Van Wuytswinkel licht toe dat het instellingsbesluit nog niet door de staatssecretaris 
getekend is. Zodra dit getekend is, zal het worden verstuurd naar COVM. 
De heer Uitdehaag vraagt waarom het instemmingsbesluit nog niet is getekend, speelt het 
demissionair zijn van het kabinet hier een rol? Lkol. Van Wuytswinkel geeft aan dat het 
instellingsbesluit intern wordt beoordeeld en is gebleken dat er nog wat aan geschaafd moet 
worden. Het is hem niet precies bekend wat de aanpassingen betreffen.  
 
De heer Houben vraagt waarom er eigenlijk pas vanaf 2019 een COVM de Peel bestaat en 
vóór 2019 niet? Op grond van de wet had er al een COVM vóór 2019 moeten zijn. Deze vraag 
wordt reeds een half jaar gesteld aan Defensie, maar hierop is nog geen antwoord ontvangen.  
Lkol. Van Wuytswinkel antwoordt dat het niet mogelijk is om hier tijdens de vergadering al een 
antwoord op te geven. Hij zal de vraag intern uitzetten en beantwoordt tijdens een volgend 
overleg (actiepunt blijft staan). 
 
 
4. Voortgang reactivering luchthaven de Peel 
 
Lkol. Van Wuytswinkel licht toe dat het proces rondom het luchthavenbesluit momenteel door 
de staatssecretaris is gepauzeerd in verband met de berekeningen van de stikstofbijdrage. De 
beslissing over het al dan niet verder gaan met het proces volgt na de zomer. Er zal na de 
zomer een bestuurlijk overleg tussen de staatssecretaris en de regiobestuurders plaatsvinden.  
Mevrouw Maas vult aan dat in het kader van Novex de Peel op dit moment een 
ontwikkelperspectief wordt opgesteld, waarin Ruimte voor Defensie een onderdeel is. Hierover 
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vindt landelijk overleg plaats. Het is belangrijk dat iedereen goed op de hoogte blijft en elkaar 
informeert over de ontwikkelingen hierin en de samenhang met de reactivering van De Peel.   
De heer Houba geeft aan dat de Raad van State op 12 juli jl. een tussenuitspraak heeft gedaan 
over stikstof. Hij vraagt Defensie en de regio om hier goed naar te kijken in het kader van de 
casus reactivering luchthaven De Peel. De tussenuitspraak zal via secretaris worden gedeeld 
(actiepunt) 
 
De heer Achten vult aan dat de vraag om duidelijkheid aan Defensie is gesteld. Het is van 
belang dat er goed naar de ‘cijfers’ wordt gekeken maar ook naar de samenhang van de 
diverse beleidsdocumenten. Hierover zou vanuit de regio het gesprek gevoerd moeten worden 
met de staatssecretaris.  
Mevrouw Cortenbach sluit zich aan bij de opmerking van de heer Achten. 

 
 
6.   Registratie en verwerking klachten/meldingen 
 
Lkol. Helmhout geeft een korte toelichting op de rapportage. Hij geeft aan dat momenteel wordt 
gekeken of het proces van melden versimpeld kan worden. Hiervoor is een nieuwe tool in 
ontwikkeling, wat toegepast zou worden bij alle COVM’s. Het doel is om met betere input (data) 
een betere output te verkrijgen. Hij verwacht dat eind dit jaar meer bekend is en zal, zodra dit 
gereed is, een uitleg geven over het nieuwe systeem.  
 
De heer Houba wacht de resultaten en analyses uit het nieuwe systeem met grote 
belangstelling af. Tot op heden ontbreekt het aan een analyse van de gegevens, het zijn nu 
alleen cijfers. Lkol. Helmhout antwoordt aan dat er geen analyses gemaakt zullen worden. De 
resultaten en gegevens van de meldingen zullen gedeeld worden en hierover zal het gesprek 
met elkaar moeten worden aangegaan. 
De heer Opheij is van mening dat Defensie moet zorgdragen voor een analyse van de 
gegevens en vraagt Lkol. Helmhout om in het systeem rekening te houden met de mogelijkheid 
om te kunnen melden om welk type luchtvoertuig het gaat. Zoals de overlast van helikopters in 
relatie tot effecten op dieren. Lkol. Helmhout bevestigd dat dit mogelijk is. 
 
Mevrouw Maas vult aan dat er in de COVM Volkel is voorgesteld om een werkgroep op te 
richten. De bedoeling is dat de werkgroep de klachten kan analyseren en een stap verder kan 
brengen in de richting van Defensie. De gemeente is verantwoordelijk voor de leefbaarheid van 
haar bewoners en neemt daarom de klachten over geluidsoverlast erg serieus. Inwoners 
kunnen hier mentaal behoorlijk last van hebben. Tegelijkertijd moet er ook respect zijn voor de 
taken van Defensie. De heer Alders stelt voor om pas een werkgroep op te richten als het 
luchthavenbesluit is genomen en er daadwerkelijk gevlogen wordt.  
 
De voorzitter stelt voor dat er in de volgende COVM-vergadering opnieuw zal worden 
gesproken over de systematiek van klachtenregistratie en de voortgang hiervan. Wellicht kan 
als voorfase een werkgroep worden voorbereid. Dit kan onder het vaste agendapunt 
‘Registratie en verwerking klachten/meldingen’ worden besproken.  
 
 
7.   Brief evaluatie COVM 
 
Lkol. Helmhout licht toe dat de mening van inwoners en stikstofproblematiek steeds meer een 
punt zijn geworden in de samenleving. Er zijn veel discussies over het toevoegen van vluchten. 
Het is een zoektocht hoe hiermee om te gaan. De regelgeving van de luchtvaart is een hele 
andere ‘wereld’ dan de regelgeving op de grond.  
Mevrouw Maas antwoordt dat ze de processen ook graag integraal ziet en zal dit tijdens het 
bezoek van de staatssecretaris bespreken. De klachten zijn meervoudig en gaan niet alleen 
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over geluidsoverlast. Eventueel moet er deskundigheid, anders dan die van Defensie, worden 
toegevoegd, bijvoorbeeld de GGD. 
Mevrouw Buter geeft aan dat het in dit kader belangrijk is om vast te stellen wat precies de rol 
van de COVM is.  
 
De heer Van Dijk vraagt zich af hoe het bureau met de evaluatie aan de slag gaat en wat de 
planning is, omdat dit onderzoek breder dan alleen COVM De Peel betreft. En welke groep 
gaat deelnemen in de klankbordgroep? Deze informatie ontbreekt. Lkol. Helmhout stelt voor 
om alvast na te denken over een afvaardiging voor de klankbordgroep, zodat dit helder is 
tijdens de toelichting in de volgende vergadering. 
Voorzitter vraagt om tijdens de volgende vergadering aan nadere toelichting over dit onderwerp 
te kunnen krijgen. (Actiepunt)  
 
 
8.   Rondvraag en afsluiting 
 
De heer van Dijk vertelt dat er binnenkort een brief met advies van het RIVM en GGD wordt 
gestuurd aan de staatssecretaris (en in afschrift Ministerie van Volksgezondheid). In de brief 
wordt namens Leeuwaarden, Maashorst en de Peel aandacht gevraagd voor de gezondheid 
van de inwoners in relatie met de F35. 
 
De heer Uitdehaag geeft aan dat de Nota ‘Nationaal programma ruimte voor Defensie’ niet 
meer in de rondvraag besproken hoeft te worden, deze is al in de vergadering aan bod 
gekomen.  
 
De heer Houba maakt zich zorgen over de onttrekking en lozing van grote hoeveelheden water 
door Defensie in het Natura2000 gebied. Agrariërs ervaren hierdoor ook verhoging van hun 
akkers. Er is navraag bij overheidsinstanties gedaan of voor deze activiteiten vergunningen aan 
Defensie zijn verleend, deze blijken er niet te zijn. Er wordt aan Defensie verzocht om de 
commissie zo spoedig mogelijk te informeren over eventuele aanwezige vergunningen. 
(Actiepunt)  
De heer Houba heeft zijn punt nader uitgeschreven in een document (bijlage bij dit verslag).  
 
De heer Marcellis antwoordt dat Defensie op de hoogte is van deze vraag. Het oppompen van 
het water wordt gedaan om te voorkomen dat de start- en landingsbaan gaat ‘drijven’ en 
daardoor schade oploopt.  
Lkol. Wuytswinkel vult aan dat hierover contact is geweest met het ministerie van Landbouw, 
Natuur en Voedselkwaliteit. De situatie is niet nieuw, deze bestaat al tientallen jaren en is 
opgenomen in de milieuvergunning voor de kazerne.  
 
Mevrouw Buter vraag zich af op welke manier er vervolg gegeven aan de belangen van de 
paardenhouderijen in de nabijheid van De Peel, dit naar aanleiding van een bijeenkomst met 
deze paardenhouders. Voorzitter antwoordt dat het aan het college is om een oordeel te vellen 
ten aanzien van het standpunt rondom de vliegbasis. Zodra er een concrete besluitvorming is, 
zal een standpunt hierin worden bepaald.  
 
De heer Alders vraagt hoe zit het met de vluchten van de F35 vanaf Weeze. Wordt hier alleen 
onderhoud gevoerd aan de F35 of ook gevlogen met de F35. De heer van Achten stelt voor dat 
Defensie hierover zo spoedig mogelijk een antwoordt verstuurd naar de commissie. 
(Actiepunt) 
 
De heer Verhees vraag zich af wat de noodzaak is om over drukbevolkte gebieden en kernen 
te vliegen? Lkol. Helmout antwoordt dat de routes nog gemaakt moeten worden en in principe 
niet over kernen gaan. Stikstofruimte en geluidshinder zijn hierbij een belangrijk aspect. Er 
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wordt gezocht naar de optimale vliegroute en kernen te vermijden. Maar het luchtruim 
behoorlijk vol is en het daardoor wel complex is om vluchtroutes te maken.  
Mevrouw Maas vraagt aan Defensie om kritisch te kijken naar de routes boven kernen en deze 
zo veel mogelijk te vermijden. Er is geconstateerd dat er nu met de F35 boven kernen wordt 
gevlogen, in ieder geval in de gemeente Cuijk. 
Lkol. Helmhout vraagt mevrouw Maas om hier melding van te maken bij Defensie.  
 
De voorzitter sluit de vergadering en ziet eenieder graag bij de volgende COVM-vergadering op 
9 november om 15:00 uur. 
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Actiepuntenlijst COVM-vergadering de Peel 13 juli 2023 
 

Actiepunt Actie Actie door Gereed? 
151222/4 Instellingsbesluit vaststellen Defensie Nee, ligt ter 

ondertekening bij 
de 
Staatssecretaris 

151222/5 Beantwoorden vraag over het 
niet eerder instellen van een 
COVM toen de Peel nog in 
gebruik was als vliegveld. 

Defensie Nee 

151222/6 COVM schriftelijk informeren over 
de voortgang van diverse 
procedures en onderzoeken. 
Vooraf, bij de stukken. 

Defensie/secretaris Doorlopend 
actiepunt. 

130723/1 Delen tussenuitspraak RvSt 
stikstof  

Secretaris  Ja 

130723/2 Toelichting op evaluatie COVM  Defensie Ja  
130723/3 COVM informeren over 

aanwezige vergunningen ihkv 
hydrologie/afwatering 

Defensie Nee 

 
 
 


